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\\\ ŻÓŁWIN

Mieszkańcy Żółwina zwracali 
się do urzędu gminy  
w sprawie zbudowania 
chodnika prowadzącego  
do szkoły podstawowej, żeby 
dzieci nie musiały kluczyć 
między samochodami. 
Dlaczego więc teraz protestują 
przeciw tej inwestycji? 

D roga prowadząca do szkoły ma 
zyskać nie tylko chodnik, ale tak-

że zostać poszerzona i zaopatrzona  
w ścieżkę rowerową i media. Co w tym 
złego? Aby ten ambitny plan zrealizo-

wać, trzeba wyciąć 341 zdrowych pięk-
nych drzew, mówią protestujący.

– Modernizacja drogi, która prowa-
dzi do szkoły, jest potrzebna, zwłaszcza 
że ma zwiększyć bezpieczeństwo dzie-
ci. Projekt powinien uwzględnić zacho-
wanie najcenniejszych drzew – mówi 
obecny na proteście zorganizowanym 

w ostatnią niedzielę przez mieszkań-
ców wioski, radny Adam Adamczyk. – 
Niestety, na tym etapie inwestycji, tylko 
dobra wola burmistrza i urzędników, 
dostrzeżenie przez nich konieczności 
zmiany założeń projektowych, może 
te drzewa ocalić. 

Droga kosztem 341 drzew? 

Mieszkańcy Żółwina mówili o happeningu, który ma uświadomić  
burmistrzowi, że nie zgadzają się na wycięcie swoich drzew

To my jesteśmy 
tu dla mieszkańców

Grzegorz Benedykciński
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

dokończenie na str. 6
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\\\ PRUSZKÓW

Mieszkanka Pruszkowa 
narzeka na właścicieli  
psów, którzy robią wraz  
ze swoimi pupilami zakupy  
na pruszkowskim targu. 

N a targowisku obowiązuje zakaz 
wprowadzania psów, niestety nie-

którzy go ignorują.
– Kocham psy, jednak na targu to 

duże utrudnienie. Ludzie potykają się 
o smycze, psy szczekają i wchodzą pod 
nogi. Ostatnio widziałam, jak dwa psy 

zaczęły na siebie warczeć. Trochę się 
bałam. To są jednak zwierzęta, więc ni-
gdy nie wiadomo, jak zareagują. Warto 
pamiętać, że na rynek przychodzą rów-
nież dzieci – opowiada pani Kasia, która 
regularnie odwiedza targ.

Problem jest znany władzom targu.
– Na szczęście jest niewiele osób, 

które decydują się przyjść do nas z 
czworonożnymi przyjaciółmi. Niestety 
to się zdarza, mimo tego, że na wszyst-
kich wejściach na plac są tabliczki z 
zakazem wprowadzenia psów. Oczy-
wiście my również zwracamy uwagę, 
kiedy kogoś takiego zobaczymy. Przy-

znaję jednak, że nie mamy możliwości 
być wszędzie. Targowisko ma ponad 
hektar powierzchni. Jest 9 wejść. Pod-
czas epidemii byliśmy zobowiązani 
liczyć wchodzących, stąd wiemy, że w 
piątki odwiedza nas ponad 5 tysięcy 
osób. Mamy też około 700 sprzedaw-
ców. Nie jesteśmy w stanie kontrolo-
wać wszystkich. Nie mamy również 
żadnych prawnych możliwości egze-
kwowania zakazu – informuje Karolina 
Polak, kierowniczka zakładu „Targowi-
sko Miejskie”.

Wielu sprzedawców nie chce ko-
mentować problemu. Jak sami przyzna-

ją, nie lubią zwracać uwagi klientom, 
aby ich nie stracić.

– Nie ma problemu, niech przycho-
dzą z psami i pieniędzmi – śmieje się 
jeden z właścicieli straganu.

– To przede wszystkim męczar-
nia dla psów. Jest tutaj dużo ludzi i 
zapachów, przez co pies się boi i jest 
zagubiony. Czworonogi przeszkadzają 
naszym klientom, ale również same 
są tu niezadowolone – podsumowu-
je sprzedawczyni z targu, prywatnie 
właścicielka dwóch psów.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Pieskie życie 
na targu

Piątek, targowisko w Pruszkowie

 
Wyciąg z ogłoszenia Starosty Pruszkowskiego o przetargu na sprzedaż 

nieruchomości Skarbu Państwa.
1.  Starosta Pruszkowski ogłosił trzeci ustny, nieograniczony przetarg na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, 

położonej w Opaczy Kolonii, gm. Michałowice, powiat pruszkowski, woj. mazowieckie, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka  
nr ew. 589/1 o pow. 0,0171 ha, uregulowana w księdze wieczystej WA1P/00004592/1. 

2. Nieruchomość to działka niezabudowana, stanowiąca wąski pas o charakterze użytkowym. 
3.  Zgodnie z miejskim planem zagospodarowania przestrzennego teren oznaczonym symbolem 13 U/MN pełni funkcje usług z dopuszczeniem zabudowy 

jednorodzinnej. Działka częściowo położona na terenie dróg wewnętrznych – symbol 11 KDW. 
4. Posiada dostęp do drogi. 
5.  Cena wywoławcza nieruchomości wynosi: 57 000 zł netto. Do powyższej kwoty należy doliczyć podatek VAT. 
6.  Wadium w kwocie 10% ceny wywoławczej, tj. 5 700 zł, płatne w polskich złotych, należy wpłacić na rachunek bankowy: 94 1090 1056 0000 0001 4821 

9688, tytułem: „wadium – sprzedaż działki nr 589/1, imię i nazwisko lub nazwa przystępującego do przetargu”. 
7.  Termin i miejsce przetargu: 15 listopada 2022 r. godz. 10.00, w siedzibie Starostwa Powiatowego w Pruszkowie przy ul. Drzymały 30, w sali 201 na II piętrze. 
8.  Wpłacone wadium zostanie zaliczone na poczet zapłaty za nieruchomość. 
9.  Ogłoszenie o przetargu zostało opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz wywieszone na tablicy ogłoszeń Starostwa Powiatowego w Pruszkowie. 
10. Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać pod numerem tel. 22 738-15-70. 

 

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

W poniedziałek w Willi 
Niespodzianka burmistrz 
Grzegorz Benedykciński 
podpisał umowę  
z przedstawicielem firmy 
INTOP z Warszawy, która 
zbuduje w gminie cztery 
mosty. Burmistrz podkreślił, 
że te inwestycje są szczególnie 
ważne dla bezpieczeństwa  
i funkcjonowania miasta.

P ierwszy most powstanie przy ulicy 
Mostowej nad strugą Rokicianką w 

miejsce starego. Ta inwestycja będzie 
dużym ułatwieniem dla mieszkańców, 
ale także dla firm, które mieszczą się w 
pobliżu, podkreślił podczas podpisy-
wania umowy burmistrz Grzegorz Be-
nedykciński. Drugi most, most drogo-
wy, powstanie w miejsce starego przy 
ulicy 1 Maja. Przez ten most będzie szła 
wygodna i bezpieczna droga do Osied-
la Bałtycka, a więc także rozładuje się 
ruch samochodowy na samej ulicy Bał-
tyckiej. Trzeci most stanie w miejsce 
starego przy Granicznej. Burmistrz 
podkreślił, że ta inwestycja rozpocznie 
się, dopiero kiedy powstanie obwod-
nica miasta. – Tamtędy idzie przecież 
ruch przewoźników samochodowych 
z kilku firm. Trzeba więc będzie ich 

poinformować o zmianie organizacji 
ruchu – stwierdził burmistrz. – Ale to 
się bardzo dobrze składa, bo dzięki te-
mu kierowcy przyzwyczają się do ko-
rzystania z obwodnicy i TIR-y zaczną 
omijać centrum. Budowa mostu przy 
Granicznej rozwiązuje więc kluczowy 
problem dla bezpieczeństwa ruchu w 
centrum miasta – dodał. 

\\\   Za miastem  
rowerem i pieszo

Czwarty most, a konkretnie nowy 
przepust drogowy, połączy ulicę Cicho-
ciemnych z Sosnową w miejscowości 
Książenice. Spięte zostaną więc dwa 
brzegi rzeki Rokitnicy Starej. – Dzięki 
tej inwestycji zmniejszy się natężenie 
ruchu samochodowego idącego obec-

nie przez rondo w centrum, a także 
przebiegającego pod szkołą podsta-
wową w Książenicach. Zwiększy się 
więc bezpieczeństwo  przechodniów i 
uczniów – powiedział burmistrz.

Grzegorz Benedykciński po pod-
pisaniu umowy podziękował także 
Urszuli Chrzanowskiej i Marcie Mi-
lewskiej z Wydziału Inwestycji Urzędu 
Miejskiego. Marta Milewska prowa-
dziła ten projekt od początku i będzie 
nadzorować jego wykonanie z ramienia 
gminy. Burmistrz dodał, że możemy być 
spokojni, bo Marta Milewska nadzoro-
wała już budowę ratusza i obwodnicy 
zachodniej. 

– Cieszymy się, że drugi przetarg 
pozwolił nam wyłonić wykonawcę i 
zmieścić się w budżecie gminy prze-
znaczonym na ten cel – powiedziała 
Marta Milewska. – Myślę też, że miesz-
kańcy będą szczególnie zadowoleni z 
tego, że nowe obiekty mostowe będą 
miały przejścia i dla pieszych i dla ro-
werzystów, czego stare konstrukcje 
nie miały. Tymczasem ma to ogromne 
znaczenie dla bezpieczeństwa ruchu 
drogowego – dodała. 

Na wykonanie tych czterech in-
westycji firma INTOP ma 12 miesięcy 
od daty podpisania umowy. Wartość 
brutto budowy tych czterech mostów 
to 8 mln 427 tys. 322 zł. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz 

Budujemy cztery mosty 

Umowę podpisali: skarbnik miasta, Piotr Leśniewski, Marcin Gliński z INTOP 
i burmistrz Grzegorz Benedykciński. Obecne były Marta Milewska i Urszula 
Chrzanowska z Wydziału Inwestycji
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\\\ MICHAŁOWICE

Mieszkańcy gminy 
Michałowice zgłosili postulat 
przebudowy skrzyżowania  
ul. Bodycha i ul. Regulskiej  
w Regułach. Trwają prace  
nad dokumentacją projektową. 

S krzyżowanie ul. Bodycha i ul. Re-
gulskiej w Regułach ma istotne 

znaczenie dla mieszkańców Michało-
wic, Piastowa i Warszawy. Dlatego też 
potrzebna jest współpraca samorzą-
dów, aby podjąć odpowiednia działa-

nia. Przedstawiciele gminy Michało-
wice, powiatu pruszkowskiego, Pia-
stowa, Warszawy oraz dzielnicy Ursus 
spotkali się, aby porozmawiać na temat 
przebudowy skrzyżowania. Efekt jest 
pozytywny. – Sprawa ta wymaga nie-
zwłocznego rozwiązania. Cieszę się, 
że pogląd ten podzielają także władze 
m.st. Warszawy i dzielnicy Ursus – in-

formuje wójt gminy Michałowice Mał-
gorzata Pachecka.

Działania zmierzające do prze-
budowy skrzyżowania zostały rozpo-
częte. Mowa o pracach projektowych, 
które prowadzi powiat pruszkowski. 
Możliwe, że w przyszłym roku temat 
nabierze tempa. – Władze powiatu 
przygotowują się do sporządzenia do-
kumentacji projektowej i z przyjemnoś-
cią dowiedzieliśmy się w czasie spotka-
nia, że Zarząd Dróg Miejskich wyrazi 
zgodę na wykorzystanie ich terenów 
do celów projektowych. To otwiera 
drogę do pierwszego etapu inwestycji 
– wykonania koncepcji i projektu. Mam 
nadzieję, że w budżecie 2023 zostaną 

zabezpieczone na to środki. Trzymam 
za to kciuki! – podkreśla wójt Pachecka.

Dla mieszkańców gminy Micha-
łowice sprawa jest niezwykle ważna, 
ponieważ dotyczy  bezpieczeństwa. 
Spotkanie samorządów i plany dają 
nadzieję, że inwestycja jest realna. – 
Przyszła inwestycja będzie kluczowa 
dla rozwiązania problemów komunika-
cyjnych mieszkańców Reguł, Piastowa 
i Ursusa. Jestem przekonana, że zała-
twienie tej, z pozoru „niezałatwialnej” 
sprawy, będzie możliwe dzięki dobrej i 
lojalnej współpracy naszych samorzą-
dów – zaznacza Pachecka.

Artur Szpuda

Problemowe skrzyżowanie 

Skrzyżowanie ul. Bodycha i ul. Regulskiej
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Działania zmierzające 
do przebudowy 

skrzyżowania zostały 
rozpoczęte

Jacek Rozenek to popularny polski aktor 
telewizyjny, filmowy i teatralny, ale też lek-
tor, konferansjer oraz trener biznesu. Po 
godzinach pracy artysta był zawsze równie 
aktywny. Jeździł konno, ćwiczył crossfit, 
pływał, grał w golfa, wspinał się po górach, 
zdobył nawet szczyt Kilimandżaro. 

Potrzebny empatyczny 
rehabilitant
W 2019 roku Rozenek przeszedł rozległy 
udar mózgu, a lekarze nie dawali mu szans 
na przeżycie. Choroba odebrała mu możli-
wość normalnej egzystencji, gdyż nie mógł 
się poruszać i nie mówił. O swoich doświad-
czeniach napisał książkę, ale chętnie też 
dzieli się doświadczeniami z walki o powrót 
do zdrowia, spotykając się z pacjentami, 
którzy przeszli udar. – Samemu nie da się 
z tego wyjść – przekonywał w środę, 12 

października podczas spotkania w Ośrodku 
Rehabilitacji First Step w Górze Kalwarii. 
– Do powrotu do zdrowia potrzebny jest 
empatyczny rehabilitant, który nie tylko ma 
wiedzę, ale również umiejętność podtrzy-
mywania wiary w osiągnięcie rezultatów. 
Jak podkreślał artysta, aby wyjść z udaru, 
mając już ćwiczenia i cele, które nakreślił 
rehabilitant, trzeba nieustannie pracować, 
nawet 5 godzin dziennie. Oprócz ogromne-
go wysiłku potrzebna jest też niesamowita 
cierpliwość. 
Leczenie schorzeń neurologicznych wy-
maga długofalowego współdziałania, za-
angażowania obu stron i nowoczesnego 
sprzętu. Jak przyznaje Rozenek, powrót do 
pełni sił zajął mu 3 lata. 

Najważniejszy jest człowiek
Na drodze do zdrowia w ośrodku First Step, 
oprócz fachowości rehabilitantów i nowo-
czesnych urządzeń, znajdziecie Państwo 
również otwarte serca, empatię i troskę. 
Ośrodek powstał na bazie i w wyniku do-
świadczeń założycieli, którzy kilka lat temu 
przeszli drogę do sprawności po wykryciu 
u jednego z nich nowotworu złośliwego. 
Dlatego od początku istnienia placówki 
niezależnie od tego, czy mamy do czynie-
nia z rehabilitacją pourazową, neurologicz-
ną, onkologiczną, czy też usprawniającą, 
zawsze najważniejszy jest człowiek. 

FIRST STEP Góra Kalwaria, Klonowa 1a, 22 395 33 80, kontakt@rehabilitacjafirststep.pl www.rehabilitacjafirststep.pl

Jacek Rozenek,  który przed kilkoma laty przeszedł udar,  
opowiedział o dramatycznej walce o powrót do zdrowia podczas  
spotkania w Ośrodku Rehabilitacji First Step w Górze Kalwarii. 

Rozenek o powrocie 
do zdrowia 

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Grzegorz Benedykciński jest 
burmistrzem od 1994 roku. 
Miasto pod jego kierunkiem 
przeżywa swój złoty czas. 
Kiedy ogłosił, że już nie będzie 
kandydował, mieszkańcy 
poczuli niepokój. Burmistrz 
jest gwarantem dobrobytu. 
Na szczęście nie zamierza 
zrezygnować z samorządu,  
ale iść w górę. 

\\\ Czy to prawda, że nie będzie pan 
kandydował w wyborach, które ma-
ją odbyć się wiosną 2024 roku, jak 
właśnie zadecydował Sejm?
Trzeba sobie jasno powiedzieć, to nie 
jest kwestia mojej chęci czy nie chęci, 
ale szacunku dla mieszkańców gminy, 
którzy sprawili, że moje życie było i 
jest cudowne. Najpierw, 32 lata temu, 
mieszkańcy Opyp, Marynina i Urszu-
lina wybrali mnie na radnego. Potem 
rada miasta Grodziska wybrała mnie 
na stanowisko burmistrza. Dostałem 

wielką szansę. Przeżywam wielką przy-
godę, bo miałem realny wpływ na to, 
co się tu działo i co powstało. Byłoby 
więc bardzo nie w porządku, gdybym 
kolejny raz kandydował, mając 69 lat. 
Naraziłbym w ten sposób mieszkań-
ców na to, że będą mieli starszego pana 
jako burmistrza.
\\\ Profesorowie i lekarze pracują do 
80 lat!
Bardzo chętnie prowadziłbym wykła-
dy. Nie zamierzam też nic nie robić, ale 
wystartować w wyborach do sejmiku 
wojewódzkiego. Uważam, że to jest 
miejsce dla mnie. Kocham Mazowsze i 
wiem, że moje doświadczenie może się 
temu regionowi przysłużyć. Chciałbym 
opracować plan zagospodarowania 
naszego regionu, a także stworzyć to, 
co mi się nie udało jako burmistrzowi, 
czyli Centrum Innowacji. Młodzi ludzie 
mogliby w nim rozwijać swoje pasje i 
kreatywność. Liczę na to, że może uda 
mi się je otworzyć, gdy będę radnym 
Sejmiku. Na razie nadal pracuję na 150 

proc., bo kiedy jest się burmistrzem 
Grodziska, nie można zwolnić tempa. 
Mamy w urzędzie znakomity zespół. 
Są tu też ludzie, którzy bardzo dobrze 
mnie zastąpią, którzy czują tę misję, na 
której zawsze mi zależało, że my jeste-
śmy tu dla mieszkańców. To przecież 
mieszkańcy, wybierając nas, dają nam 
tę niezwykłą możliwość wpływania na 
rzeczywistość. A to jest coś niezwykłe-
go. Mało ludzi ma taką realną możli-
wość kształtowania swojego miasta i 
wydarzeń. 
\\\ Czy namaści Pan kogoś konkret-
nego na swojego następcę?
Od kilku lat współpracuję z Tomaszem 
Krupskim, który przyszedł tu jako mło-
dy człowiek z dobrej rodziny, to osoba 
wykształcona i uczciwa. Jestem więc 
przekonany, że może pełnić tę funkcję. 
To urzędnik na najwyższym poziomie. 
\\\ Biorąc pod uwagę, że już wiele Pan 
zrobił dla miasta, co zwieńczy Pana 
dzieło?
Dokończę szkołę w Szczęsnym, w 
ciągu miesiąca ogłosimy przetarg na 
ostatni etap tej inwestycji. Skończymy 
także przedszkole przy ul. Okrężnej i 

samą Okrężną – w tym tygodniu ogła-
szam przetarg na jej modernizację. 
No i moje oczko w głowie: prawie już 
zamknęliśmy projekt budowy szkoły 
muzycznej. Zadbam o to, żeby pozyskać 
brakujące środki. Na pewno też będę 
zabiegał o zmniejszenie zadłużenia. Co 
prawda nie jest ono wysokie, ale przy 
tych odsetkach i w tej sytuacji, warto 
spróbować coś zrobić, by było jeszcze 
mniejszym ciężarem dla gminy. 
\\\ Tak po ludzku, nie będzie panu 
szkoda odejść z nowego ratusza?
Mój przyjaciel Joseph Bonmariage, 
który przez 50 lat pełnił funkcje bur-
mistrza, pewnego dnia usłyszał od 
przyjaciół: „Prosimy cię, ty już nie kan-
dyduj! Będziemy oczywiście na ciebie 
głosować, bo mamy dla ciebie wiele 
wdzięczności. Chcielibyśmy jednak 
mieć młodego burmistrza”. Joseph miał 
wtedy, co prawda, 84 lata, ale ja bardzo 
wziąłem sobie do serca tę historię.
\\\ Dziękuję za rozmowę.

Rozmawiała Beata Pawłowicz

To my jesteśmy 
tu dla mieszkańców
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Nagrodę dla swojej gminy podczas 
uroczystej gali Samorządowego Forum 
Kapitału i Finansów odebrał burmistrz 
Grzegorz Benedykciński. O wygranej za-
decydowała wysokość wydatków inwesty- 
cyjnych w latach 2019-2021. Wysoki po-
ziom wydatków inwestycyjnych świadczy 
o tym, że w Grodzisku Mazowieckim po-
wstają m.in. nowe obiekty.

– Wydatki inwestycyjne to koszty 
wszystkiego co powstało w gminie lub 
zostało zmodernizowane. W przypadku 
tego rankingu te nakłady zostały przeli-

czone na jednego mieszkańca – wyjaś-
nia Piotr Leśniewski, skarbnik Grodziska 
Mazowieckiego. – Ważne dla zdobycia tej 
nagrody było również to, że w skali wszyst-
kich wydatków, jakie gmina ponosi, te na 
inwestycje stanowią aż 25 proc. a to dużo 
jak na samorządy obecnie – dodaje. – War-
to też dodać, że tylko w jednym 2021 roku 
inwestycje pochłonęły 100 mln zł, a jak 
na gminę powiatową to naprawdę dużo 
– stwierdza. 

O skali inwestycji świadczy lista te-
go, co gmina zbudowała przez ostatnie 

lata. Znajdują się na niej znane wszystkim 
obiekty: Ratusz, Mediateka, Szkoła Pod-
stawowa w Szczęsnem, częściowo także 
Hala Sportowo-Widowiskowa, świetlice 
w Czarnym Lesie i Mościskach, drogi, 
które odciążyły centrum miasta (ul Króli-
cza i Drozda, przedłużenie ul. Akacjowej 
i ul. Akwarelowej – przebicie z centrum  
do Adamowizny).

Zdaniem Piotra Leśniewskiego to ak-
tywność władz miasta, ale także zaanga-
żowanie w pracę urzędników, stanowią 
o tym sukcesie. Zwykłe wypełnianie obo-
wiązków nie wystarczy, potrzebne jest za-
angażowanie, by m.in. udało się pozyskać 
pieniądze z funduszy zewnętrznych. A to 

przecież środki z zewnątrz, zagraniczne 
jak i krajowe, są podstawą wielu miejskich 
inwestycji. – Te nagrody to wyraz uzna-
nia dla ludzi, którzy dla miasta pracują  
– dodaje pan skarbnik. – Nowe inwestycje 
to przecież zasługa mieszkańców, gdyż 
tzw. środki własne gminy, pochodzące  

z podatków od nieruchomości i od firm, 
 a także od zarobków, jak PIT i CIT, są waż-
nym elementem przemiany Grodziska  
w miasto XXI w. – dodaje Piotr Leśniewski. 

– Jestem i pracownikiem, i mieszkań-
cem Grodziska Mazowieckiego, dlatego 

sercem jestem z tą gminą i chce mi się dla 
niej pracować – mówi Piotr Leśniewski. 
– Nagroda działa na mnie i innych pracow-
ników urzędu, mobilizująco, ponieważ po-
twierdza, że warto angażować się w pracę.

 

Pierwsi w inwestycjach na Mazowszu
Pierwsze miejsce na Mazowszu a siódme w Polsce zajął Grodzisk Mazowiecki w rankingu gmin powiatowych Pisma Samorządu  

Terytorialnego WSPÓLNOTA. O wygranej zadecydowała wysokość wydatków inwestycyjnych w latach 2019-2021.

Podczas uroczystej gali Samorządowego Forum Kapitału i Finansów nagrody dla miasta 
odebrał burmistrz Grzegorz Benedykciński

O skali inwestycji świadczy  
lista tego, co gmina zbudowała  

przez ostatnie lata

P R O M O C J A

URZĄD MIEJSKI W GRODZISKU MAZOWIECKIM  ul. l. Kościuszki 12a, tel. 22 755 55 34, www.grodzisk.pl

\\\ PODKOWA LEŚNA

Pasywne Przedszkole  
Miejskie zdobyło prestiżową 
nagrodę, a także  
wyróżnienie w konkursie 
Polskiego Stowarzyszenia 
Budownictwa Ekologicznego 
PLGBC. 

P rzedszkole Miejskie w Podkowie 
Leśnej – Dom wokół drzewa kosz-

towało łącznie 12 milionów złotych. 
Powierzchnia budynku to 1488 m kw. 

zaprojektowanych z dbałością o wyso-
ką jakość i funkcjonalność. W budynku 
są cztery sale przedszkolne przewi-
dziane dla setki dzieci. 

Projekt powstał po konsultacjach 
z rodzicami i kadrą, dzięki czemu 
jest odpowiedzią na potrzeby dzieci  
i wychowawców. 

\\\   Warto było wydać  
tyle pieniedzy

Pasywność zapewnia przedszkolu, 
już sama bryła i ustawienie jej wobec 
stron świata. Również elewacja: lekka, 
ażurowa z desek, która pomaga wpisać 
budynek w zielone otoczenie, a także 
regulować nasłonecznienie, chroniąc 
obiekt przed przegrzewaniem w lecie 
i wychłodzeniem w zimie. Na dachu 
zamontowano panele fotowoltaiczne, 
dzięki czemu budynek jest samowy-
starczalny energetycznie. Powstanie 
pasywnego budynku przedszkola jest 

więc oszczędnością dla miasta i ulgą 
dla środowiska, co ma szczególne zna-
czenie w mieście – ogrodzie, jakim jest 
Podkowa Leśna. Związek budynku z 
miastem tonącym w zieleni podkre-
śla także drzewo, które znajduje się na 
dziedzińcu, a zostało zasadzone przez 
mieszkańców. 

Do tegorocznej edycji konkursu 
zgłosić można było budynki, wnętrza, 
projekty, produkty i inicjatywy stwo-
rzone w Polsce od czerwca 2020 do 
czerwca 2022 roku.

Beata Pawłowicz

Przedszkole zdobywa laury 

Pasywność zapewnia przedszkolu już sama bryła i ustawienie jej wobec  
stron świata
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Powstanie  
pasywnego budynku 

przedszkola  
to oszczędność  

dla miasta  
i ulga dla środowiska

\\\ NADARZYN

Gmina Nadarzyn podjęła 
decyzję o wyłączaniu 
oświetlenia ulicznego w nocy. 
Ma to zapobiec przerwom  
w dostawie prądu  
dla gospodarstw domowych.

W ostatnim czasie wójt Dariusz 
Zwoliński uczestniczył w spot-

kaniach z mieszkańcami w poszcze-
gólnych sołectwach. Pojawiły się py-
tania o plan samorządu na wypadek 
przerw w dostawie prądu. Wówczas 
wójt informował o oszczędnościach w 
budynkach użyteczności publicznej. 
Podkreślał również, że może dojść do 
wyłączania oświetlenia ulicznego. – 
Jednocześnie poważnie rozważamy 
możliwość wyłączania oświetlenia 
ulicznego i parkowego w godzinach 
nocnych od 1.00 do 4.00 do czego 
przygotowujemy posiadane systemy 
sterowania oświetleniem – informował 
Dariusz Zwoliński.

Plany zostały wcielone w życie. 
W minionych dniach gmina Nadarzyn 
zdecydowała się na wyłączenie oświet-
lenia ulicznego w nocy. – Zgodnie z zale-

ceniami prezesa Rady Ministrów pana 
Premiera Mateusza Morawieckiego, 
gmina Nadarzyn, aby zapobiec prze-
rwom w dostawie energii elektrycznej 
do prywatnych gospodarstw, jest zmu-
szona do wprowadzenia czasowego 
wyłączania oświetlenia ulicznego. W 
związku z powyższym oświetlenia dro-
gowe będą wyłączane codziennie od 
godziny 00:00 do godziny 4:30 – prze-
kazał nadarzyński samorząd.

To nie wszystkie działania, na które 
zdecydowała się gmina. Nadarzyński 
urząd zobligował również placówki 
użyteczności publicznego do wprowa-
dzenia oszczędności energetycznych. 

Artur Szpuda

Wyłączają prąd 
w nocy

Oświetlanie będzie wyłączanie  
w godzinach 00.00-4.30
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\\\ PRUSZKÓW

Nauczyciele, rodzice i dzieci 
uczące się w szkole nr 3  
w Pruszkowie dostały prezent 
dzień przed Świętem Edukacji 
Narodowej.

W czwartek 13 października od-
była się sesja rady miasta zwo-

łana w trybie nadzwyczajnym przez 
prezydenta  Pawła Makucha. Podczas 
spotkania dyskutowano, a następnie 
głosowano, nad możliwością zmiany 
w planie finansowym na lata 2022 – 
2045. Nowy plan obejmuje dodanie 
części środków z bieżącego roku do 
budżetu umożliwiającego rozpoczęcie 
remontu szkoły nr 3 w Pruszkowie.

Duże emocje wywołał plan prze-
niesienia na rok 2023 pieniędzy zabez-
pieczonych na informatyzację urzędu 
miasta. Zadanie było odwlekane kilka-
krotnie, więc radni chcieli się dowie-
dzieć, kiedy zostanie zrealizowane. 
Niestety na odpowiedź trzeba będzie 
poczekać. Zgodnie z uchwaloną ustawą, 
finanse na ten cel będą zabezpieczone 
na przyszły rok, a ponieważ nie jest 
znana dokładna cena usługi, nie ma 
pewności, czy będą one wystarczające.

Drugą kwestią, która stała się po-
wodem do sporów między radnymi 
to zakres prac rozbudowy szkoły. Ze 

względów finansowych najnowsze 
plany remontowe, w porównaniu z 
wcześniejszymi założeniami, zostały 
okrojone. W szkole nie zostanie zbudo-
wany parking podziemny oraz panele 
słoneczne zapewniające dodatkową 
energię dla placówki.

– Zrezygnowaliśmy z niektórych 
elementów. Jednak dziecko nie zauwa-
ży braku fotowoltaiki na dachu. Za-
uważy natomiast nowe sale lekcyjne, 
świetlice, szatnie, łazienki czy windy, 
bardzo potrzebne dla dzieci niepełno-
sprawnych – powiedział Konrad Sipie-
ra, zastępca prezydenta.

– To nieprawda, że dziecko nie 
zauważy braku fotowoltaiki w szkole. 
Dzięki niej placówka zaoszczędziłaby 
finanse, które mogłyby być wydane 
np. na dodatkowe pomoce dydaktycz-
ne – argumentowała radna Małgorzata 
Widera.

Mimo wielu różnic nikt nie zagło-
sował przeciwko ustawie, która umoż-
liwi jeszcze w tym miesiącu podpisania 
umowy z wykonawcą, który wyremon-
tuje szkołę podstawową. 13 radnych 
głosowało za, a 7 wstrzymało się od 
głosu.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Radni zagłosowali

Szkoła nr 3 w Pruszkowie

\\\ MICHAŁOWICE

Gmina Michałowice planuje 
wybudować górkę saneczkową 
przy al. Samorządu 
Terytorialnego w Regułach.

M iłośnicy sportów zimowych 
odliczają dni do białego szaleń-

stwa. Narty, łyżwy, snowboard-moż-
liwości do spędzenia czasu jest wiele. 
Popularnością cieszą się również sanki. 
Zwłaszcza dla dzieci jest to ogromna 
atrakcja i przede wszystkim dobra za-
bawa.

Zimą będzie można poszaleć w Re-
gułach, gdzie planowana jest budowa 
górki saneczkowej. Gmina Michałowice 

ogłosiła postępowanie przetargowe i 
szuka wykonawcy zadania. – Projek-
towany obiekt budowlany – górka sa-
neczkowa pełniła będzie funkcję rekre-
acyjną i sportową. W okresie zimowym, 
przy sprzyjających warunkach naśnie-
żenia obiekt będzie służył do zjazdów 
saneczkowych, w pozostałych porach 
roku obiekt będzie służył jako miejsce 

spacerowe oraz miejsce wykonywania 
innych czynności związanych z szeroko 
pojętą rekreacją i sportem – napisano 
w dokumentacji.

Górka zostanie wykonana jako bu-
dowla nasypowa, której zbocza zosta-
ną umocnione poprzez humusowanie 
oraz obsianie mieszkanką traw. Będzie 
miała wysokość 5,5 metra. Wejście 
na miejsce zjazdu będzie usytuowane 
poza obszarem zjazdu. Teren zostanie 
odpowiednio zabezpieczony i wypo-
sażony. Na długości podejścia na tor 
saneczkowy oraz na platformie przed 
zjazdem będą balustrady o wysokości 
1,15 metra.

Wykonawca będzie miał 60 dni na 
realizację zamówienia. Obecnie urząd 
czeka na oferty, których termin składa-
nia mija 24 października. Pozostaje cze-
kać na efekty i powoli szykować sanki.

Artur Szpuda

Budowa górki 
saneczkowej

Zimą będzie można 
poszaleć w Regułach,  

gdzie planowana  
jest budowa  

górki saneczkowej

Gmina Michałowice ogłosiła  
postępowanie przetargowe
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\\\ PIASTÓW

Jesienne porządki czas zacząć. 
21 października mieszkańcy 
Piastowa wezmą udział w akcji 
sprzątania miasta.

C oraz niższe temperatury, liście spa-
dające z drzew, krótsze dni-jesień 

w pełni. Jeszcze niedawno cieszyliśmy 
się słońcem i wysokimi temperaturami, 
a także pięknymi roślinami. Przyszła 
jesień i przed nami kolejne wyzwania. 
Czas na porządkowanie balkonów i 
ogródków, które przez wiosenne i let-
nie miesiące cieszyły nasze oczy.

Jesienny klimat niesie ze sobą ko-
nieczność porządków. Prowadzone są 

również prace w przestrzeni miejskiej. 
Tymczasem w Piastowie szykuje się 
akcja wspólnego jesiennego sprząta-
nia. Zaplanowano ją 21 października 
i każdy mieszkaniec może włączyć się 
do działania. – Zapraszamy do wspól-
nej akcji porządkowej. W tych dniach 
zachęcamy wszystkich do sprzątania 
swojego najbliższego miejskiego oto-
czenia-skwerów, terenów zielonych, 
fragmentów chodnika, terenów przy 
drodze – informują organizatorzy.

Każdy, kto włączy się w akcję, nie 
musi się martwić o odbiór zebranych 
odpadów. Tą kwestią zajmie się urząd 
miejski w Piastowie, który dostarczy 
również worki. Szczegółowe informa-
cje można uzyskać pod numerem: 22 
770 52 41. – Wystarczy, że każdy z nas 
poświęci pół godziny na ten cel, a doko-
namy razem czegoś ważnego – podkre-
ślają organizatorzy.

Troska o wspólną przestrzeń, o 
miasto, to także znakomita okazja 
do organizacji i integracji sąsiadów i 
mieszkańców. Tego typu akcje spoty-
kają się z zainteresowaniem i uświada-
miają, że wspólnie możemy zrobić coś 
dobrego dla swojego miasta. Porządek 
to fundament. Budowanie świadomo-

ści i troski o środowisko zaczyna się  
od małych rzeczy.

\\\   Marcowe sprzątanie
Wiosną mieszkańcy Piastowa 

sprzątali miasto. Uporządkowano oko-
lice domostw, skwery i tereny zielone, 
chodniki oraz pasy zieleni wzdłuż dróg, 
a także placówek oświatowych. Łącznie 
zebrano ponad 2 tony śmieci. 

Artur Szpuda

Jesienne sprzątanie 

Akcję zaplanowano na 21 października

FO
T. 

UR
ZĄ

D 
M

IE
JS

KI
 W

 P
IA

ST
OW

IE

Przetarg na realizację jest rozstrzyg-
nięty, dokumentacja projektowa ma 
wszelkie zezwolenia wymagane pra-
wem – dodaje. 

– Przystępujemy do inwestycji, któ-
ra polega na przebudowie ulicy Szkol-
nej  kosztem wycięcia pięknej alei klo-
nów! – mówi Paweł Nyc, kolejny radny 
uczestniczący w proteście.

– Rada gminy podejmuje decyzje 
co do inwestycji, ale nie do sposobu 
jej przeprowadzenia – wyjaśnia Adam 
Adamczyk. – Takie decyzje zapadają na 
etapie projektowania. Nie wiedzieli-
śmy, jako radni głosując za przebudową 
Szkolnej, jak to ma wyglądać, zwłaszcza 
że ta ulica łączy dwie drogi powiatowe. 
Korzysta z niej południowa część Żół-
wina, jednak nie jest to droga o dużym 
natężeniu ruchu – dodaje. 

\\\   Protestują całe rodziny
W niedzielę przed szkołą, do któ-

rej prowadzi wyasfaltowana droga 
otoczona aleją drzew, właśnie tych, 
które mają zniknąć, zgromadziło się 
kilkudziesięciu mieszkańców. Przybyli 
na protest całymi rodzinami z dziećmi, 
psami. Dzieci pisały kolorową kredą 
na jezdni, żeby nie wycinać drzew, a 
dorośli wiązali na tych zaznaczonych 
do wycinki kokardy.

– Chcemy przedstawić panu bur-
mistrzowi w sposób pokojowy i kon-
solidacyjny nasze argumenty w tej 
sprawie i powiedzieć, że nie zgadzamy 
się, żeby te drzewa zostały wycięte – 
mówi Piotr Kozieja, jeden z organiza-
torów protestu. – Oczywiście, chcemy 
tej inwestycji, ale uważamy, że można 
ją przeprowadzić w sposób przyjazny 
dla przyrody – dodaje.

Apel do burmistrza, który miesz-
kańcy przekażą po zebraniu pod nim 
podpisów, przeczytał zgromadzonym 
Krzysztof Dąbrowski, mieszkaniec wio-
ski: „W imieniu mieszkańców Żółwina 
i Rady Sołeckiej zwracamy się do bur-
mistrza gminy Brwinowa, Arkadiusza 

Kosińskiego, o wstrzymanie wycinki 
drzew przydrożnych przy ul. Szkolnej 
i przestąpienie do opracowania pro-
jektu, który pozwoli na zachowanie 
tych drzew. Jako mieszkańcy zostali-
śmy całkowicie zaskoczeni, że rozbu-
dowa ulicy Szkolnej będzie oznaczać 
wycinkę zdrowych dorodnych drzew 
w liczbie 341. Ufaliśmy, że władze 
gminy opracowując projekt przebudo-
wy, będą czynić to z poszanowaniem 
i w duchu zasad ochrony środowiska 
przyrodniczego i kulturowego. Niko-
mu z nas więc nie przyszło do głowy, 
że w czasach gdy zagraża nam susza i 
stepowienie nastąpi masowa wycinka  
drzew”. 

\\\   Drzewa z X są  
przeznaczone do wycinki 

Zdaniem radnych i ekologów na 
tym etapie inwestycji tylko presja spo-
łeczna może uratować drzewa. 

– Kiedy kupiliśmy działkę w lesie, 
to budując dom, wycięliśmy tylko jedno 
drzewo – dodaje kolejny mieszkaniec 
Żółwina. - Zadaniem architekta było 
tak się wpasować z projektem, żeby nie 
stracić zieleni! A to, co urząd chce tu 
zrobić, to jest zbrodnia! - dodaje. - Za-
leży nam na tych drzewach – stwierdza 
mieszkanka wioski.

\\\   Emocje i protesty  
zamiast rozmowy? 

– Zmiany planów być nie może – 
mówi burmistrz Brwinowa Arkadiusz 
Kosiński, komentując apel i protest 
mieszkańców. – Ale też drzew, które 
zmuszeni jesteśmy wyciąć, jest 32. 
Mówmy o alei, która biegnie od szkoły 
do ulicy Granicznej i liczy 270 m. Nie-
stety, nie ma innej możliwości, aby ta 
inwestycja została wykonana. Drzewa 
posadzono za blisko jezdni  i nie może-
my nic zrobić bez podcinania ich korze-
ni – dodaje burmistrz. 

Gdzie więc jest te pozostałe 309 
drzew, o których mówią protestujący? 
Zostały już wycięte. To były samosiejki 
świerków, brzóz itp., które porastały 
pobocze i miały kilkucentymetrowe 
średnice pni. Jednak zgodnie z prawem 
trzeba było zapisać je jako drzewa. 

– Rozumiem mieszkańców, bo ta 
aleja jest ozdobą wioski. Proszę jednak 
popatrzeć  na nasze inne inwestycje – 
dodaje Arkadiusz Kosiński – wszędzie 
sadzimy nowe drzewa, jeśli konieczne 
było usunięcie starych. Tam także pla-
nujemy w pasie zieleni za ścieżką rowe-
rową posadzić drzewa i to kilkuletnie, 
które wkrótce będą także ozdobą Żół-
wina – uzupełnia.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Droga kosztem 341 drzew? 

Radni Adam Adamczyk i Paweł Nyc przybyli na protest, aby poprzeć  
mieszkańców broniących drzew
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OGŁOSZENIE

Burmistrza Gminy Brwinów o wyłożeniu  do  publicznego  wglądu  
projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania przestrzennego  

wraz  z  prognozą  oddziaływania  na  środowisko
Na podstawie art. 17 pkt 10 i 11 w związku z art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.   

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. Nr 80, poz. 717 ze zm.) w związku z ustawą  
z dnia 25 czerwca 2010 r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym,  
ustawy o Państwowej Inspekcji Sanitarnej oraz ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami 
(Dz. U. Nr 130, poz. 871) oraz uchwały Rady Miejskiej w Brwinowie Nr 379-III z dnia 28 czerwca 2002 
r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części miasta i gminy Brwinów, zmienionej uchwałami Nr 141-IV z dnia 24 października 2003 r. oraz 
Nr XVIII.168.2015 z dnia 30 listopada 2015 r., zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu 
projektu „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta i gminy 
Brwinów, obejmującej obszar nr 9a i 9b, stanowiący fragment jednostki administracyjnej 
Brwinów” wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, w okresie od 27 października 
2022 r. do 28 listopada 2022 r. w siedzibie Urzędu Gminy Brwinów, ul. Grodziska 12, w godzinach 
pracy Urzędu: pn. 800-1800, wt.-czw. 800-1600, pt. 800-1400. Wgląd w papierową formę dokumentacji 
planistycznej będzie możliwy wyłącznie po uprzednim ustaleniu terminu i miejsca spotkania 
pod numerami telefonu 22 738 26 54 i 22 738 26 14. Pod wskazanymi numerami telefonu można 
również uzyskać informacje na temat wyłożonego do publicznego wglądu projektu miejscowego 
planu. Projekt miejscowego planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko dostępny będzie 
w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Brwinów (www.bip.brwinow.pl) w zakładce Plany.

Ogłaszam jednocześnie, że w dniu 7 listopada 2022 r. w sali na Stadionie Miejskim w Brwinowie 
przy ulicy Turystycznej 4, o godz. 1600 odbędzie się dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi 
w projekcie ww. planu z zachowaniem wymogów sanitarnych.

Zgodnie z art. 18 ww. ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto 
kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego wyłożonego do publicznego wglądu, 
może wnieść uwagi. Uwagi należy składać na piśmie do Burmistrza Gminy Brwinów, z podaniem 
imienia i nazwiska lub jednostki organizacyjnej wraz z adresem oraz oznaczeniem nieruchomości, 
której uwagi dotyczą, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 19 grudnia 2022 r. 

Jednocześnie, działając na podstawie art. 39 ust. 1 pkt 2 w związku z art. 46 pkt 1 i art. 54 ust. 2 
ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa  w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na  środowisko (t.j. Dz. U. z 2022 
r., poz. 1029 ze zm.), ww. projekt planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko poddaje 
się, z udziałem społeczeństwa, postępowaniu w sprawie strategicznej oceny oddziaływania  
na środowisko, w okresie i miejscu wyłożenia do publicznego wglądu.

Zgodnie z art. 39 ust.1 pkt 3-5, art. 40 i art. 41 ustawy o udostępnianiu informacji  o środowisku 
i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na 
środowisko, zainteresowani mogą wnosić uwagi i wnioski do sporządzonej prognozy oddziaływania 
na środowisko, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 19 grudnia 2022 r. Uwagi i wnioski  
w postępowaniu  w sprawie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko mogą być wnoszone 
w formie pisemnej, ustnie do protokołu w Urzędzie Gminy Brwinów przy ul. Grodziskiej 12 lub 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym 
podpisem elektronicznym na adres: urbanistyka@brwinow.pl. Przedłożone uwagi i wnioski w ww. 
sprawie podlegają rozpatrzeniu przez Burmistrza Gminy Brwinów.  

Z up. Burmistrza Gminy Brwinów
Ewa Sobierańska 

INFORMACJE DOTYCZĄCE PRZETWARZANIA DANYCH OSOBOWYCH PRZEZ GMINĘ BRWINÓW W ZWIĄZKU  
Z PROCEDURĄ PLANISTYCZNĄ SPORZĄDZENIA MIEJSCOWYCH PLANÓW ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO. 
Na podstawie art. 13 ust. 1 i 2 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r.  
w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich 
danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (Dz.U.UE.L.2016.119.1,dalej jako RODO) informujemy że: 1. Administratorem 
Danych Osobowych jest Burmistrz Gminy Brwinów, z siedzibą w Urzędzie Gminy Brwinów, ul. Grodziska 12, 05-840 Brwinów.  
W Urzędzie funkcjonuje powołany przez Administratora Inspektor Ochrony Danych Osobowych, z którym można 
skontaktować się w sprawach związanych z przetwarzaniem danych poprzez e-mail na adres: iod@brwinow.pl lub telefonicznie 
pod nr tel:22 738 25 69.  2. Dane osobowe gromadzone i przetwarzane są w celach związanych z realizacją procedury 
planistycznej dotyczącej miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 3. Podstawą prawną przetwarzania danych 
osobowych jest realizacja obowiązków prawnych ciążących na administratorze (art. 6 ust.1 lit c RODO) wynikających z art. 
17 ustawy z dnia 27 marca 2003 r o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 4. Podanie danych osobowych jest 
wymogiem ustawowym. Brak podania  wymaganych danych uniemożliwi realizację celów dla których są zbierane. 5. Dane 
osobowe będą przechowywane przez okres realizacji procedury planistycznej, następnie przez 25 lat od następnego roku 
po zakończeniu sprawy, po czym zostaną przekazane do Archiwum Państwowego, gdzie będą przechowywane wieczyście. 
6. Składającemu przysługuje, na zasadach przewidzianych w RODO, prawo dostępu do swoich danych osobowych, ich 
sprostowania lub ograniczenie przetwarzania. 7. Osoba podająca dane ma prawo do wniesienia skargi do organu nadzorczego 
tj. Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, w przypadku gdy uzna, że przetwarzanie danych narusza obowiązujące 
przepisy prawa z zakresu ochrony danych osobowych.

 DAM PRACĘ 
Duża marka odzieżowa,  

ze szwalnią w Grodzisku Mazowieckim, 
poszukuję osób na stanowisko  

szwaczka/szwacz/zespoły szwalnicze. 
Oferujemy atrakcyjne zarobki  

na nowoczesnym parku maszynowym. 
Praca przez cały rok. Odszycia  

dotyczą odzieży damskiej lekkiej.  
Jednozmianowy system pracy-akord. 

Шукаю на роботу швачку, 
пропонуємо привабливий заробіток 

на сучасному машинному парку. 
Працюємо цілий рік.Oднозмінна 

відрядна система роботи. 
Польська мова не обов’язкова.  

tel. 513095789
PRACA OCHRONA GRODZISK MAZ./
ŻABIA WOLA LUB PRUSZKÓW (tu mile 
widziana podstawowa znajomość  
komputera) dla osób z orzeczeniem  
o niepełnosprawności. TEL. 884 602 126 
Poszukujemy stolarza i pomocnika  
stolarza z doświadczeniem od zaraz  
tel. 603 794 169 
Poszukiwany pracownik fizyczny: ogrody, 
kostka, ogrodzenia. Mile widziane prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841
Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395
Firma ogrodnicza zatrudni doświadczo-
nych ogrodników oraz pracowników 
fizycznych do zakładania i pielęgnacji 
ogrodów, tel. 789 452 358 
Brukarzy z doświadczeniem lub do przy-
uczenia, mile widziane prawo jazdy kat. B, 
praca w Piasecznie, tel. 511 126 841

Przyjmę do zakładania ogrodów, mile  
widziane doświadczenie i prawo jazdy 
kat. B, tel. 511 126 841 
Przyjmę do prac brukarskich,  
ogrodzenia, niwelacja terenu. Możliwość 
zakwaterowania, tel. 501 683 631
Zatrudnię ekspedientkę Carrefour  
Express, Gabryelin, tel. 508 288 773

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów.  

Legalizacje samowoli budowlanych 
sprzed lat, tel. 695 451 655  

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

Wykonujemy instalacje elektryczne  
i hydrauliczne tel. 602 624 597 

Remonty i wykończenia wnętrz (glazura, 
malowanie, szpachlowanie, hydraulika, 
elektryka) tel. 517 687 247 
Pranie kanap, dywanów, wykładzin  
tel. 669 945 460
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych, 
 dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63
Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 
Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 
ANTENY TV, TV SAT. Konfiguracja  
i naprawa sprzętu RTV, 501 700 315 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Obwoźny skup złomu tel. 501 314 711 
Docieplanie budynków, malowanie ele-
wacji, podbitka, poddasza tel. 501624562
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
Cyklinowanie, Parkiety 502514388 
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów, 
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
ELEKTRYK 507172749
Elektryk tel. 666 890 886 
GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482
KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Kominiarz tel. 500 214 632 
HYDRAULIK TEL. 735 392 792
Wycinka drzew tel. 505 591 721
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998
Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Dachy - pokrycia, naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Czyszczenie, malowanie elewacji, wnętrz, 
ogrodzeń itp, tel. 731 758 980
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

KUPIĘ  
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418

SPRZEDAM  
Sprzedam skuter KYMCO BED-WIN 
50 cm, przebieg 12 000 km, stan bdb, 
605348365 
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ
Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny. 
tel. 510 210 692 
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO-KASACJA SKUP-AUT  
legalna FIRMA 515 514 100 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup aut na kasację 508206738 
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300 

AUTO-MOTO SPRZEDAM
Sprzedam Auto Renault Megan 2019  
PILNIE stan idealny tel. 504 333 390 

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
Do wynajęcia bezpośrednio dom 400 m2 
na biuro, Mokotów, blisko metra  
Wilanowska, tel. 602 770 361    

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
Kupię las koło Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Piękne działki rekreacyjne leśne k. Prażmo-
wa, tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144                      

ZDROWIE 
SEZAM, sklep zielarsko medyczny  

i zdrowa żywność, ul. Czajewicza 1,  
róg Nadarzyńskiej, PIASECZNO,  

tel. 506 76 74 74 
Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221   

RÓŻNE
Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966   

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277
Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555

Starosta Pruszkowski 
uprzejmie informuje, że na urzędowej tablicy ogłoszeń oraz na stronach internetowych 
Starostwa Powiatowego w Pruszkowie został wywieszony wykaz nieruchomości Skarbu 
Państwa przeznaczonych do sprzedaży.
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Pelikan Łowicz i Lechia 
Tomaszów Mazowiecki  
za mocne dla Pogoni Grodzisk 
Mazowiecki. 

E kipa z al. Mokronoskich miała 
bardzo dobry początek sezonu. W 

dziesięciu meczach Pogoń zanotowała 
sześć zwycięstw i cztery remisy. Dwa 
ostatnie spotkania nie potoczyły się po 
myśli grodziszczan.

W 11. kolejce Pogoń gościła Pelika-
na Łowicz. Gospodarze szybko otrzy-
mali cios. Już w 4. minucie prowadze-
nie Pelikanowi dał Szymon Sołtysiński. 

Wyrównał w końcówce pierwszej czę-
ści Jean Franco. Gola na wagę trzech 
punktów dla zespołu z Łowicza zdobył 
Sołtysiński.

16 października Pogoń udała się 
do Tomaszowa Mazowieckiego. Lechia 
po pierwszej części prowadziła 2:0 po 
trafieniach Adama Nowaka. W drugiej 
połowie wynik podwyższył Bartosz 
Snopczyński.

Po 12. kolejkach Pogoń zajmuje 4. 
miejsce w tabeli z dorobkiem 22 punk-
tów. W następnym meczu grodziszcza-

nie na własnym stadionie podejmą So-
kół Ostróda. Spotkanie odbędzie się 22 
października o godzinie 15.00. 

Artur Szpuda

Dwie porażki 

Pogoń jest czwarta w lidze
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\\\ PRUSZKÓW

Znakomita dyspozycja 
koszykarzy Znicza Basket 
Pruszków. W 4. kolejce  
II ligi zespół Michała Spychały 
wygrał na wyjeździe z ekipą 
MKS Ochota Warszawa 94:66.

M ocne otwarcie w wykonaniu 
gości. Znicz Basket praktycznie 

zmiótł z parkietu rywali. Pruszkow-
ską drużyną wygrała pierwszą kwartę 
23:7.  Druga odsłona była wyrównana, 

ale w żaden sposób nie zmieniła obra-
zu spotkania. Na półmetku rywalizacji 
Znicz Basket prowadził 48:31.

W trzeciej kwarcie MKS ruszył do 
odrabiania strat. Gospodarze zmniej-

szyli straty i przegrywali 45:52. W 
końcu do głosu doszedł Znicz Basket. 
Goście zbudowali przewagę – 71:57. W 
czwartej kwarcie na parkiecie domino-
wała jedna drużyna. Zespół z Pruszko-
wa całkowicie rozbił MKS, który zdobył 
tylko 9 punktów! Powtórzył się prak-
tycznie scenariusz z pierwszej odsłony. 
Znicz Basket triumfował 94:66.

Znakomity mecz rozegrał Hubert 
Miłak, który zdobył 19 punktów. Sześ-

ciu zawodników gości rzuciło w tym 
meczu więcej niż 10 oczek.

Znicz Basket znakomicie rozpoczął 
sezon. W grupie B ma na koncie cztery 
zwycięstwa i prowadzi w tabeli. W 5. 
kolejce Znicz Basket zagra na wyjeź-
dzie z drużyną Profbud Legia Warsza-
wa. Mecz odbędzie się 23 października  
w hali OSiR Warszawa Bemowo.

Artur Szpuda

Znicz Basket na fali 

Znicz Basket w grupie B ma na koncie cztery zwycięstwa i prowadzi w tabeli
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\\\ TOP DANCE OPEN 2022                
Jak co roku Pruszków znów zatańczy, a hala sportowa zamieni się w parkiet taneczny. 
W weekend 22 i 23 października  na Hali Znicz odbywać się będzie Międzynarodowy Festiwal Tańca Sportowego Top Dance 
OPEN 2022 , podczas którego będzie można zobaczyć rywalizację tanecznych par sportowych.

\\\ PRUSZKÓW 

Na półmetku  
rywalizacji Znicz Basket 

prowadził 48:31


